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BROI.0012.5.4.2017 

 

 

Protokół nr 16/17 

z posiedzenia Komisji Środowiska  

z dnia 9 października 2017 roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pani Alicja Sadowska Przewodnicząca Komisji Środowiska  dnia  9 października 2017  

roku o godzinie 13:00
 
otworzyła obrady Komisji  Środowiska. Powitała członków Komisji, 

oraz  zaproszonych gości w  osobach Pana Mariusza Stachowiaka – Kierownika Biura 

Powiatowego ARiMR we Włocławku, Pana Wiesława Lamparskiego – Naczelnika Wydziału 

Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami, Pana Marka Szubskiego – Kierownika Referatu 

Ochrony Środowiska.  

 Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdziła, że w obradach 

uczestniczy 5 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi 

wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała radnych, iż wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 15/17 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 1 września 2017 r.  

5) Informacja Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków 

Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych. 

6) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji bieżących zadań  z zakresu geodezji i 

kartografii ze szczególnym uwzględnieniem procesów informatyzacji. 

7) Sugestie, wnioski Komisji do projektu budżetu powiatu włocławskiego na rok 2018.  

8) Sprawy różne.  

9) Zakończenie obrad Komisji. 

Przewodnicząca Komisji zapytała członków Komisji, czy mają propozycje do porządku 

obrad? Nie było żadnych propozycji.  

Następnie Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem porządku obrad i 

przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

komisja przyjęła  porządek obrad. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
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1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 15/17 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 1 września 2017 r.  

5) Informacja Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków 

Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych. 

6) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji bieżących zadań  z zakresu geodezji i 

kartografii ze szczególnym uwzględnieniem procesów informatyzacji. 

7) Sugestie, wnioski Komisji do projektu budżetu powiatu włocławskiego na rok 2018.  

8) Sprawy różne.  

9) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4) Przyjęcie protokołu nr 15/17 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 1 września 

2017 r. 

 

Przewodnicząca Komisji  poinformowała, iż z posiedzenia komisji z dnia 1 września 2017 

roku został sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodnicząca Komisji zapytała radnych, czy mają uwagi? Uwag nie było, w związku z tym 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że protokół nr 15/17 z dnia  1 września 2017 roku został 

przyjęty.  

 

 

5) Informacja Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków 

Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali Informację Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków 

Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych. Następnie 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że na dzisiejszym posiedzeniu obecny jest Pan Mariusz 

Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku, którego poprosiła o 

przedstawienie tematu. 

Pan Mariusz Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 
poinformował, że jeśli chodzi o stan realizacji wypłat obszarowych, ONW i rolno 

środowiskowych na terenie powiatu włocławskiego to w kampanii 2016 do Biura 

Powiatowego ARiMR we Włocławku wpłynęło 7247 wniosków obszarowych, w tym 3853 

wniosków o płatności z tytułu wspierania gospodarowania na obszarach górskich i innych 

obszarach o niekorzystnych warunkach gospodarowania oraz 670 wniosków o przyznanie 

płatności rolnośrodowiskowych, 262 wnioski o przyznanie płatności 

rolnośrodowiskowoklimatycznych i 7 wniosków rolnictwa ekologicznego. Dla płatności 

bezpośrednich zrealizowana kwota płatności wyniosła 100426166,25 zł, dla płatności ONW 

6 518 763,75 zł, natomiast  dla płatności PRŚ,PRKŚ,ER zrealizowano płatności na łączną 

kwotę 7 892 644,89 zł. Kierownik przedstawił również informacje na temat płatności, które są 

obsługiwane przez oddział regionalny ARiMR w Toruniu. Jeśli chodzi o „Modernizacje 

gospodarstw rolnych” w naborze wniosków przeprowadzonym w dniach od 31.03.2016r. do 

29.04.2016 r. w Kujawsko-Pomorskim oddziale Regionalnym ARiMR złożono 2550 

wniosków o przyznanie pomocy na kwotę 492 789 640,51 zł, w tym: 10 wniosków na kwotę 

8 257 092,80 zł w ramach priorytetu Rozwój produkcji prosiąt-obszar A, 11 wniosków na 

kwotę 5 189 620,61 zł w ramach priorytetu Rozwój produkcji mleka krowiego – obszar B, 16 

wniosków na kwotę 7941 369,50 zł w ramach priorytetu Rozwój produkcji bydła mięsnego –

obszar C, 2511 wniosków na kwot 471 401 557,60 zł w ramach priorytetu Racjonalizacja 
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technologii produkcji, wprowadzanie innowacji, zmiana profilu produkcji, zwiększenie skali 

produkcji, poprawa jakości produkcji lub zwiększenie wartości dodanej produktu-obszar D.  

W ramach wniosków z obszarów A,B i C zakończono obsługę wszystkich złożonych spraw 

odpisano 22 umowy, wysłano 14 pism o odmowie przyznania pomocy ze względu na 

rezygnacje oraz niespełnienie warunków określonych w rozporządzeniu MRiRW. Natomiast 

w ramach obszaru D w limicie finansowym mieszczą się 1003 wnioski, z czego podpisano 

999 umów o przyznanie pomocy, a do zakończenia pozostały 4 sprawy. Zgodnie  z treścią 

rozporządzeń MRiRW określających tryb przyznawania pomocy wnioski, dla których 

zabraknie środków finansowych będą pozostawione bez rozpatrzenia. Nabór w roku 2017: w 

dniach d 29 czerwca do 28 lipca odbywał się nabór wniosków w ramach obszarów 

związanych z rozwojem produkcji prosiąt, mleka krowiego oraz bydła mięsnego. Według 

stanu na dzień sporządzenia raportu do Kujawsko-Pomorskiego Oddziału regionalnego 

ARiMR wpłynęło 65 wniosków na kwotę blisko 31 mln zł. Jeśli chodzi o „Wsparcie 

inwestycji w tworzenie i rozwój działalności pozarolniczej”-Rozwój przedsiębiorczości- 

rozwój usług rolniczych to nabór odbył się w terminie od 31 października do 29 listopada 

2016 r. W Kujawsko-Pomorskim Oddziale Regionalnym złożono 150 wniosków na łączną 

kwotę 63587692,50 zł. Łącznie w kraju złożono 1899 wniosków. Kujawsko-Pomorski OR 

pod względem ilości złożonych wniosków uplasował się na 3 miejscu . W chwili obecnej trwa 

weryfikacja wniosków, która powinna zakończyć się do 24 października 2017 r. nabór 

prawdopodobnie wyczerpie dostępną pulę środków. „Premie na rozpoczęcie działalności 

rolniczej” nabór odbył się w terminie 13 marca -11 kwietnia 2017 r. złożono 118 wniosków 

na łączną kwotę 11 800 000 zł. W chwili obecnej trwa weryfikacja wniosków, która powinna 

zakończyć się wydaniem decyzji do 28 października 2017 r. „Premie dla młodych rolników” 

nabór odbył się od 27.04.2017r. -26.05.2017r., złożono 384 wnioski  na łączną kwotę 

38 400 000 zł.  W chwili obecnej trwa weryfikacja wniosków, która powinna zakończyć się 

wydaniem decyzji do 22 listopada. „restrukturyzacja małych gospodarstw” nabór odbył się w 

dniach 30 marca-28 kwietnia. Złożono 537 wniosków na łączną kwotę 32 220 000 zł. W 

chwili obecnej trwa weryfikacja wniosków, która powinna zakończyć się wydaniem decyzji 

do 25 października 2017 r. „Wsparcie inwestycji w przetwarzanie produktów rolnych, obrót 

nimi lub ich rozwój”. Nabór odbył się w terminie od 29 czerwca do 28 lipca 2017 r. złożono 

10 wniosków. Publikacja listy rankingowej nastąpi w terminie do 26 października 2017 r. W 

ubiegłym  tygodniu skończył się nabór na wymrożenia w sadach krzewów i drzew 

owocowych. Płatność będzie wynosiła 200 zł do 1 ha drzew owocowych i 1000 zł do 1ha 

krzewów owocowych, jeśli straty wynosiły ponad 70%. Na dzień dzisiejszy jest 113 

wniosków i wnioski wpływają jeszcze pocztą. W Gminie Fabianki rolnicy złożyli wnioski bez 

protokołu z gminy, który jest podstawą. Biura wysyłała powiadomienia o uzupełnienia 

braków. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radna Jadwiga Fijałkowska zapytała, czy jest gwarancja zabezpieczenia środków do roku 

2020 na wsparcie dla gospodarstw? 

Pan Mariusz Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 
poinformował, że środki powinny być zabezpieczone do roku 2020.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, w jaki sposób jest przekazywana jest informacja do 

rolników o możliwości pozyskiwania tych środków?  

Pan Mariusz Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 
poinformował, że jeśli chodzi o programy o krótkim terminie realizacji np. dotyczące 

wymarznięć to informacja podawana jest do mediów, samorządów gminnych, sołectw czasami 

nawet jednostka zwraca się z prośbą do parafii o ogłaszanie informacji. Jeśli chodzi o płatności 

obszarowe to rolnicy są od lat beneficjantami i są zorientowani bardzo dobrze. Jest około 7200 

gospodarstw. W tym roku ta liczba zmniejszyła się o 100. Wynika to z tego, że małe 

gospodarstwa ulegają połączeniu.  
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Radny Mariusz Bladoszewski zapytał, czy wnioski można składać do Biura Powiatowego 

ARiMR we Włocławku. 

Pan Mariusz Stachowiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 
poinformował, że tak nawet jeśli są to wnioski rozpatrywane przez Kujawsko-Pomorski Odział 

Regionalny ARiMR to wnioski można składać w Biurze Terenowym. Chyba, że rolnik ma 

wątpliwość i potrzebuje porady to wtedy najlepiej udać się do oddziału regionalnego. 

Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem 

Informacji Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków Unii 

Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych i przeprowadziła 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że komisja  

przyjęła Informację Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków Unii 

Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych, który stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

 

6)  Informacja Zarządu Powiatu z realizacji bieżących zadań  z zakresu geodezji i 

kartografii ze szczególnym uwzględnieniem procesów informatyzacji. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali Informację Zarządu Powiatu z realizacji bieżących zadań  z zakresu geodezji i 

kartografii ze szczególnym uwzględnieniem procesów informatyzacji. Przewodnicząca 

Komisji poprosiła Pana Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami o 

przedstawienie tematu. 

Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami poinformował, że w 

przedłożonej informacji zawarto podstawowe dane dotyczące wykorzystywanego w Wydziale 

Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami sprzętu komputerowego oraz oprogramowania, a 

także stan realizacji zadań z zakresu geodezji i kartografii zaplanowanych na rok 2017. 

Naczelnik powiedział, że jeśli chodzi o dostęp do internetu warunki co do łącza 

internetowego, które jest podstawowym elementem sprawnego działania w różnych zakresach 

działań, do których jest zobowiązany wydział. Mianowicie łącze symetryczne internetowe na 

dzień dzisiejszy jest KPSI o prędkości 8/4 Mbit/s. Naczelnik powiedział, że są to paramenty 

sprzed 10 lat, ale musi to funkcjonować. Łącze symetryczne do geoportalu za pośrednictwem 

routera Cisco (Netia), prędkości 6/6 Mbit/s. Jeśli chodzi o oprogramowanie wykorzystywane 

w wydziale to Ośrodek 8 (zarzadzanie dokumentacją geodezyjną i kartograficzna), BANK 

OSNÓW ver.3,EWMAPA wersja 12 system grafiki komputerowej), REJ-CEN wersja 3 

(rejestr cen i wartości nieruchomości), EWOPIS wersja 6 (ewidencja gruntów i budynków), 

Użytkowanie Wieczyste i Zarząd (ewidencja opłat z użytkowanie wieczyste i zarząd), 

Oprogramowanie do prowadzenia ewidencji decyzji wyłączających grunty z produkcji rolnej, 

program antywirusowy:ESETNOD32 Busines Edition, pakiet biurowy: Microsoft Office oraz 

Open Office, system informacji prawnej.  Naczelnik niedawno złożył wniosek, aby nabyć 

program Mienie. Cały czas jest to oczywiście synchronizowane, żeby nie było niezgodności. 

Program Mienie pozwalać będzie na to, żeby prawidłowo funkcjonować w zakresie nowej 

ustawy, która zobowiązuje wszystkie organy, które prowadza gospodarkę Skarbem Państwa i 

Gospodarek Nieruchomościami jednostek do prawidłowego wyciągania danych, które 

powinny być zgodne z danymi z ewidencji gruntów. Ten program jest wywołany nową 

ustawą o Krajowym Zasobie Nieruchomości. Ponadto naczelnik złożył zapotrzebowanie na 

rozszerzenie i modernizację programu EWOPIS to będzie wersja 7.  Naczelnik powiedział, że 
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jest aplikacja Geoportal, czyli system informacji przestrzennej – jest to system pozyskiwania, 

przetwarzania i udostępniania danych, w których zawarte są informacje przestrzenne oraz 

towarzyszące im informacje opisowe o obiektach wyróżnionych w części przestrzeni, objętej 

funkcjonowaniem systemu. Ustawa prawo geodezyjne i kartograficzne i Ustawa o 

infrastrukturze informacji przestrzennej nakładają obowiązki tworzenia tego rodzaju 

systemów. Obywatele mogą aktualnie korzystać z geoportal w tzw. Trybie publicznym (bez 

ujawnienia danych osobowych). Geoportal w zeszłym roku został uzupełniony o 

ortofotomapy. Naczelnik podjął działania, żeby to funkcjonowało tak jak powinno, a tym 

samym usprawnia prace w wydziale poprzez to, że urzędnicy nie muszą wykonywać różnych 

błahych czynności manualnych, które może wykonać geodeta sam w internecie i te dane są 

rejestrowane i ewidencjonowane w bazach danych.  

Przewodnicząca Komisji zapytała o przegląd, modernizacje osnowy szczegółowej 3 klasy 

oraz opracowaniu projektu jej modernizacji dla 7 gmin powiatu włocławskiego. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy w przyszłości brana jest pod uwagę tego typu 

działalność? 

Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami poinformował, że tak.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem Informacji Zarządu Powiatu z 

realizacji bieżących zadań  z zakresu geodezji i kartografii ze szczególnym uwzględnieniem 

procesów informatyzacji i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

Komisja przyjęła Informację Zarządu Powiatu z realizacji bieżących zadań  z zakresu 

geodezji i kartografii ze szczególnym uwzględnieniem procesów informatyzacji, która  

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

7) Sugestie, wnioski Komisji do projektu budżetu powiatu włocławskiego na rok 

2018. 

  

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy radni mają jakieś wnioski lub sugestie do projektu 

budżetu na rok 2018? 

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, ze powiat przymierza się budowy nowej jednostki 

oświatowej w Chodczu. droga przy której będzie znajdował się szkoła jest drogą 

wojewódzką. Ta droga wymaga modernizacji. Radna nie wie, kiedy ona wejdzie do realizacji. 

Radna zaproponowała, aby powiat zabezpieczył kostkę chodnikową na wykonanie ciągu 

pieszo rowerowego wzdłuż tej drogi, jeśli województwo w swoim projekcie takiego ciągu nie 

będzie miało.  

Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami poinformował, że jeśli 

będzie wydana decyzja o warunkach zabudowy przez Pana Burmistrza do realizacji tej 

inwestycji, określająca już konkretny zakres, przedmiot itd. to wtedy byłaby możliwość 

wystąpienia do Zarządu Dróg Wojewódzkich z prośbą o uwzględnienie w ramach ich 

przyszłych planów chodnika  w pasie drogowym drogi wojewódzkiej.  

Przewodnicząca Komisji poprosiła Panią Skarbnik  o zabranie głosu. 

Skarbnik Powiatu powiedziała, że jeśli chodzi o przedmiotowa komisje informacje, które 

były w zeszłym roku przez komisję zgłaszane to były przede wszystkim zabezpieczenie 

środków na termomodernizację ZS w Lubrańcu i zabezpieczenie środków na remonty w 

szkołach na doposażanie. Skarbnik poprosiła wydział Inwestycji i Rozwoju, aby te programy i 

projekty, które realizowane są w perspektywie 2017-2020 były przynajmniej wyprzedzające 

na tyle, aby uwzględniać potrzeby i możliwość przedstawiania zarządowi, czy wysokiej 

radzie pod rozwagę przystąpienie do któregoś z programów. Jeśli chodzi o doposażenie szkół 
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to takiego wsparcia bezpośrednio nie ma. To co zostało zgłoszone przez komisję do budżetu 

w zeszłym roku, w tym roku zostało zrealizowane w zakresie wykonania termomodernizacji 

w ZS w Lubrańcu. Tutaj powiat posiłkował się środkami własnymi. W przyszłym roku trudno 

powiedzieć, czy będą możliwe do zabezpieczenia te zadania, które z ochrony środowiska 

planuje się wykonać. One będą ograniczone do planowanych dochodów. Oszczędności z tego 

roku praktycznie nie ma. Jeśli chodzi o pozostałe wydatki w jednostkach organizacyjnych w 

tym roku w granicach możliwości zabezpieczono na ZS w Lubrańcu na remont. To co udało 

się wykonać na zewnątrz w budynku to wewnątrz latami nie było doinwestowane.  

W przyszłym roku będzie to trudne do oszacowania ze względu na to, że zadania, które 

powiat chce podejmować w przyszłorocznym budżecie. Zadania, które planowane są w 

przyszłorocznym budżecie wymagające wkładu własnego są już dość znaczące.   

Przewodnicząca Komisji zaproponowała, aby Komisja podjęła wniosek aby właściwy 

wydział przekazał mieszkańcom powiatu włocławskiego poprzez media informacje o 

współczesnych zagrożeniach środowiska naturalnego, a także informacje poszerzające 

świadomość ekologiczną oraz znaczenie działań indywidulanych na rzecz ochrony 

środowiska. Następnie zapytała członków Komisji, kto jest za podjęciem wniosku, aby 

właściwy wydział przekazał mieszkańcom powiatu włocławskiego poprzez media informacje 

o współczesnych zagrożeniach środowiska naturalnego, a także informacje poszerzające 

świadomość ekologiczną oraz znaczenie działań indywidulanych na rzecz ochrony 

środowiska i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Komisja podjęła wniosek, aby właściwy wydział przekazał mieszkańcom powiatu 

włocławskiego poprzez media informacje o współczesnych zagrożeniach środowiska 

naturalnego, a także informacje poszerzające świadomość ekologiczną oraz znaczenie działań 

indywidulanych na rzecz ochrony środowiska, który stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu.  

 

 

8) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie?  

Nie było więcej głosów.  

 

9) Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonała dnia 9 

października 2017 roku o godzinie 13:10 zamknięcia obrad Komisji Środowiska.  

 
     Przewodnicząca Komisji  

                Środowiska  

 

            Alicja Sadowska 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Szarecka ……………………………….. 


